

PROPHETIC INVOCATIONS

PEACE AND BLESSINGS BE UPON HIM

أدعية نبوية صحيحة ثابتة في الصحيحين وغيرهما من كتب السنة

بقلم الشيخ، المحدث عبد المحسن العباد البدر مأخوذة من كتاب تبصير الناسك بأحكام المناسك



A COLLECTION OF PROPHETIC INVOCATIONS

Established in both Ṣaḥīḥ Bukhārī and Muslim and other books of the Sunnah.

By the Shaykh, The Muḥadith, 'Abdul-Muḥsin al-'Abbād al-Badr

Taken from: Tabşīr Al-Nāsik bi Aḥkām Al-Manāsik

© COPYRIGHT SALAFI PUBLICATIONS 2021

All rights reserved. No part of this book may be reprinted or reproduced or utilised in any form or by any electronic, mechanical or other means, now known or hereafter invented, including photocopying and recording, without prior permission from the publishers.

FIRST EDITION --- MAY 2021 • RAMADHĀN 1442 AH

Published by Salafi Publications Twitter — @SalafiPubs Website — Salafipubs.com

Distributed by the Salafi Bookstore and Islamic Centre
472 Coventry Rd, Small Heath, Birmingham, UK, B10 0UG
Email Address — info@salafibookstore.com
Phone Number — (+44) 01217730033
Website — SalafiBookstore.com
Twitter — @SalafiBookstore

Design and typeset done in-house at Salafi Publications

All proceeds from this book will be donated to the Masjid As-Sunnah An-Nabawiyyah Project in Birmingham, Insha'Allāh.

ISBN: 978-1-9163999-0-7





The Greatest Supplication for Forgiveness

O Allāh, You are my Lord, there is none worthy of worship except You. You have created me, and I am Your slave, and I hold to Your covenant as much as I am able. I seek refuge with You from the evil of what I have done. I acknowledge the favours that You have bestowed upon me, and I confess my sins. So (therefore), forgive me for none forgives sins except You.

سيد الإستغفار

اللَّهُمَّ أَنْتَ رَبِّي لاَ إِلَهَ إِلاَّ أَنْتَ خَلَقْتَنِي وَأَنَا عَبْدُكَ، وَأَنَا عَلَمْ وَأَنَا عَبْدُكَ، وَأَنَا عَلَى عَلَى عَهْدِكَ وَوَعْدِكَ مَا اسْتَطَعْتُ، أَعُوذُ بِكَ مِنْ شَرِّ مَا صَنَعْتُ، أَبُوءُ بِنِعْمَتِكَ عَلَىً، وَأَبُوءُ لَكَ بِذَنْبِي فَاغْفِرْ لِي فَإِنَّهُ لاَ يَغْفِرُ الذُّنُوبَ إِلاَّ أَنْتَ،

رواه البخاري (٦٣٠٦) اعن شداد بن أوس رَهَالِلَهُمَنَهُ وقد وصف النبي صَالِلَمُنَمَّيُّـــُومَنَـلَّمَ هذا الدعاء بأنه سيد االستغفار

Invocation Before the Taslīm

O Allāh, verily I have wronged myself tremendously and no one forgives sins except You; so forgive me with a forgiveness from You and have mercy upon me. Verily, You alone are the Oft-Forgiving, the Bestower of mercy.

الدعاء قبل التسليم

اللَّهُمَّ إِنِّي ظَلَمْتُ نَفْسِي ظُلْمًا كَثِيرً وَلاَ يَغْفِرُ الذُّنُوبَ إِلاَّ أَنْت، فَاغْفِرْ لِي مَغْفِرَةً مِنْ عِنْدِكَ وَارْحَمْنِي، إِنَّكَ أَنْتَ الْغَفُورُ الرَّحِيمُ.

رواه البخاري (٨٣٤) و مسلم (٦٨٦٩) عن أبي بكر رَضَأَلِنَكُ عَنْهُ

Seeking Forgiveness from Past and Future Sins

My Lord forgive for me my sins, my ignorance and my being extravagant in my affairs, all of them and that which You are more knowledgeable about than me. O Allāh forgive me my sins, those that I have done intentionally, those which I have committed out of ignorance and for those committed in jest, as all of that is from me. O Allāh, forgive me for my past and future sins, and that which I have done openly and secretly.

دعاء طلب الغفران من خطايا الماضي والمستقبل

رَبِّ اغْفِرْ لِي خَطِيئتِي وَجَهْلِي وَإِسْرَافِي فِي أَمْرِي كُلِّهِ وَمَا أَنْتَ أَعْلَمُ بِهِ مِنِّي، اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي خَطَايَايَ وَعَمْدِي وَجَهْلِي وَهَزْلِي وَكُلُّ ذَلِكَ عِنْدِي، اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي مَا قَدَّمْتُ وَمَا أَخَرْتُ وَمَا أَعْلَنْتُ أَنْتَ الْمُقَدِّمُ وَأَنْتَ الْمُؤَخِّرُ وَأَنْتَ الْمُؤَخِّرُ وَأَنْتَ الْمُؤَخِّرُ وَأَنْتَ الْمُؤَخِّرُ وَأَنْتَ عَلَى كُلِّ شَيْءٍ قَدِيرٌ

رواه البخاري (٦٣٩٨) ومسلم (٦٩٠١) عن ابي موسى رَجَوَالِنَّهُ عَنْهُ

Seeking Forgiveness During Sujood

O Allāh, forgive me for all of my sins, the smallest of them and the largest of them, the first of them and the last of them, those sins which are apparent and those which are secret.

الدعاء في السجود

اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي ذَنْبِي كُلَّهُ دِقَّهُ وَجِلَّهُ وَأَوَّلَهُ وَآخِرَهُ وَعَلاَنِيَتَهُ وَسِرَّهُ.

رواه مسلم (١٠٨٤) عن أبي هريرة رَسَخَالِلَهُ عَنْهُ

Seeking Refuge from Cowardice and Laziness

O Allāh, I seek refuge with You from worry and grief, from weakness and laziness, from cowardice and miserliness, from the burden of debt and from being overpowered by men.

دعاء الملجأ من الجبن والكسل

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنَ الْهَمِّ وَالْحَزِنِ وَالْعَجْزِ وَالْكَسَلِ وَالْجُسْلِ وَالْجُسْنِ وَالْبُحْنِ وَالْبُخْلِ وَصَلَع الدَّيْنِ وَغَلَبَةِ الرِّجَالِ.

رواه البجاري (٦٣٦٩) عن أنس رَضَالِيَّكُ عَنْهُ

Seeking Refuge from the Punishment of the Grave

O Allāh, verily I seek refuge with You from miserliness, and I seek refuge with You from cowardice, and I seek refuge with You from weakness and senility of old age; and I seek refuge with You from the trials of the world, and I seek refuge with You from the punishment of the grave.

دعاء الملجأ من العقوبة من القبر

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُودُ بِكَ مِنَ الْبُحْلِ، وَأَعُودُ بِكَ مِنَ الْبُحْلِ، وَأَعُودُ بِكَ مِنَ الْبُحْلِ، وَأَعُودُ الْجُبْنِ، وَأَعُودُ إِلَى أَرْذَلِ الْعُمُرِ، وَأَعُودُ بِكَ مِنْ عَذَابِ الْقَبْرِ لِكَ مِنْ عَذَابِ الْقَبْرِ

رواه البجاري (٦٣٦٥) عن سعد بن أبي وقاص رَضَالِقَهُعَنْهُ

Seeking Refuge from Sins and Debt

O Allāh, I seek refuge with You from the trial of the Fire, the torment of the Fire, the trial of the grave, and the torment of the grave. From the evils of the trials of wealth and from the evils of the trials of poverty, and I seek refuge with You from the evil of the trial of the Dajjāl. O Allāh, wash away my sins with the water of snow and hail, and cleanse my heart of sin just as a white garment is cleansed of dirt. Distance me from my sins as You have made the distance between the east and the west. O Allāh, I seek refuge with You from laziness, decrepitude, sin and the burden of heavy debt.

الدعاء لطلب المأوى من الذنوب والديون

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنْ فِتْنَةِ النَّارِ وَعَذَابِ النَّارِ وَفِتْنَةِ الْقَبْرِ وَعَذَابِ النَّارِ وَفِتْنَةِ الْقَبْرِ وَعِنْ شَرِّ فِتْنَةِ الْغِنَى وَمِنْ شَرِّ فِتْنَةِ الْقَبْرِ وَعَذَابِ الْقَبْرِ وَمِنْ شَرِّ فِتْنَةِ الْمَسِيحِ الدَّجَّالِ اللَّهُمَّ الْفَقْرِ وَأَعُوذُ بِكَ مِنْ النَّلُمِ وَالْبَرَدِ وَنَقِّ قَلْبِي مِنْ الْخَطَايَا اعْشِي مِنْ الْخَطَايَا الْحَسْلُ خَطَايَا اللَّهُمَّ وَيَئْنَ الْمَشْرِقِ وَالْمَغْرِبِ اللَّهُمَّ فَإِنِّي خَطَايَايَ كَمَا بَاعَدْتَ بَيْنَ الْمَشْرِقِ وَالْمَغْرِبِ اللَّهُمَّ فَإِنِّي خَطَايَايَ كَمَا بَاعَدْتَ بَيْنَ الْمَشْرِقِ وَالْمَغْرِبِ اللَّهُمَّ فَإِنِّي أَعُودُ بِكَ مِنْ الْكَسَلِ وَالْهَرَمِ وَالْمَأْثُمِ وَالْمَغْرَمِ اللَّهُمُّ فَإِنِّي

رواه البخاري (٦٣٦٨) ومسلم (٦٨٧١) عن عائشة رَيَخَالِلَهُ عَنْهَا

Invocation for Sleep

O Allāh, Lord of the heavens, Lord of the earth, and Lord of the Mighty Throne, our Lord and Lord of everything, the Splitter of the seed and the grain, the One Who sent down the Tawrāh, the Injīl, and the Furqān, I seek refuge with You from the evil of everything which You have grasped by its forelock. You are the First, whilst there was nothing before You. You are the Last, so there is nothing after You. You are the Most High, so there is nothing above You. You are the Innermost; the Most Near (Al-Bāṭin), so there is none beyond You. Settle our debts and spare us from poverty.

دعاء ينام

اللَّهُمَّ رَبَّ السَّمَوَاتِ وَرَبَّ الأَرْضِ وَرَبَّ الْعَرْشِ الْعَظِيمِ،

رَبَّنَا وَرَبَّ كُلِّ شَيْءٍ فَالِقَ الْحَبِّ وَالنَّوَى، وَمُنْوِلَ التَّوْرَاةِ

وَالإِنْجِيلِ وَالْفُرْقَانِ، أَعُوذُ بِكَ مِنْ شَرِّ كُلِّ شَيْءٍ أَنْتَ

آخِذٌ بِنَاصِيَتِهِ، اللَّهُمَّ أَنْتَ الأَوَّلُ فَلَيْسَ قَبْلَكَ شَيْءٌ، وَأَنْتَ

الآخِرُ فَلَيْسَ بَعْدَكَ شَيْءٌ وَأَنْتَ الظَّاهِرُ فَلَيْسَ فَوْقَكَ شَيْءٌ

وَأَنْتَ الْبَاطِنُ فَلَيْسَ دُونَكَ شَيْءٌ اقْضِ عَنَّا الدَّيْنَ وَأَغْنِنَا مِنَ الْفَقْرِ.

رواه مسلم (٦٨٨٩) عن ابي هريرة رَضَحَالِلَهُعَنْهُ

Seeking Refuge from Evil

O Allāh, I seek refuge with You from the evil of that which I have done and from the evil of that which I have not yet done.

دعاء ملجأ من الشر

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُودُ بِكَ مِنْ شَرِّ مَا عَمِلْتُ وَشَرِّ مَا لَمْ أَعْمَلْ.

رواه مسلم (٦٨٩٥) عن عائشة رَخَالِيُّكُءَنَّهُ

Invocation for Safeguard

O Allāh set right for me my religion which is the safeguard of all my affairs; and set right for me the affairs of my world wherein is my living; and set right for me my afterlife wherein is my life to come; and make my life a source of abundant good; and make my death a source of comfort for me, protecting me from every evil.

دعاء حماية

اللَّهُمَّ أَصْلِحْ لِي دِينِيَ الَّذِي هُوَ عِصْمَةُ أَمْرِي وَأَصْلِحْ، لِي دُنْيَاىَ الَّتِي فِيهَا مَعَاشِي، وَأَصْلِحْ لِي آخِرَتِي الَّتِي فِيهَا مَعَادِي، وَاجْعَلِ الْحَيَاةَ زِيَادَةً لِي فِي كُلِّ خَيْرٍ، وَاجْعَلِ الْمَوْتَ رَاحَةً لِي مِنْ كُلِّ شَرِّ.

رواه مسلم (٦٩٠٣) عن ابي هريرة رَضَالِتُهُعَنْهُ

Invocation for Firmness

O Allāh, I ask You for guidance, piety, abstinence, and self-sufficiency.

دعاء الحزم

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ الْهُدَى وَالتُّقَى وَالْعَفَافَ وَالْعَفَافَ وَالْعَفَافَ وَالْعَفَافَ

Invocation Seeking Refuge with Allāh

O Allāh, I seek refuge with You from incapacity, laziness, cowardice, from miserliness, decrepitude and from the torment of the grave. O Allāh, grant to my soul fear and dutifulness towards You and purify it, for You are the best of those that purify the souls. You are the One who takes care of its need and the One it returns to and its Protector. O Allāh, I seek refuge with You from knowledge that does not benefit, a heart that does not revere You, a soul that is not satisfied and an invocation that is not answered.

دعاء الاستعاذ

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنَ الْعَجْزِ وَالْكَسَلِ وَالْجُبْنِ وَالْبُخْلِ
وَالْهَرَمِ وَعَذَابِ الْقَبْرِ، اللَّهُمَّ آتِ نَفْسِي تَقْوَاهَا وَزَكِّهَا،
أَنْتَ خَيْرُ مَنْ زَكَّاهَا، أَنْتَ وَلِيُّهَا وَمَوْلاَهَا، اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ
بِكَ مِنْ عِلْمٍ لاَ يَنْفَعُ، وَمِنْ قَلْبٍ لاَ يَخْشَعُ وَمِنْ نَفْسٍ لاَ
بَشْبَعُ، وَمِنْ دَعْوَةٍ لاَ يُسْتَجَابُ لَهَا.

رواه مسلم (٦٩٠٦) عن زيد بن ارقم رَضَالِلَهُ عَنهُ

Invocation for Steadfastness

O Allāh, to You I have submitted, in You I have believed, to You I have resigned all of my affairs and to You I have turned with my worship and my obedience, and with Your aid I have established the proofs and evidences against the opposers. O Allāh, I seek refuge in Your Might and Overwhelming Power — none has the right to be worshipped in truth but You — that You should ever send me astray; You are the Ever-Living Who never dies, whilst Jinn and Mankind will surely die.

دعاء صمود

اللَّهُمَّ لَكَ أَسْلَمْتُ وَبِكَ آمَنْتُ، وَعَلَيْكَ تَوَكَّلْتُ، وَإِلَيْكَ أَنْتُ، وَإِلَيْكَ أَنْتُ، وَإِلَيْكَ أَنْتُ اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِعِزَّتِكَ لاَ إِلَهَ أَنْتُ أَنْتُ أَنْ أَعُودُ بِعِزَّتِكَ لاَ إِلَهَ إِلاَّ أَنْتَ أَنْ تُضِلَّنِي، أَنْتَ الْحَىُّ الَّذِي لاَ يَمُوتُ وَالْجِنُّ وَالْإِنْسُ يَمُوتُونَ.

رواه البخاري (٧٣٨٤) ومسلم (٦٨٩٩) عن ابن عباس رَضَأَلِللَّهُ عَنْهُ

Seeking Refuge from the Removal of Blessings

O Allāh, I seek refuge with You from the withdrawing of Your blessing, those that are apparent and those that are hidden, from undergoing a change from well-being to difficuty and sickness, from the sudden onset of Your wrath and anything that may lead to Your displeasure.

الاستِعادةُ مِن ذَهاب نِعَمِ

للَّهُمَّ إِنِّي أَعُودُ بِكَ مِنْ زَوَالِ نِعْمَتِكَ، وَتَحَوُّلِ عَافِيَتِكَ، وَتَحَوُّلِ عَافِيَتِكَ، وَتَحَوُّلِ عَافِيَتِكَ، وَفُجَاءَةِ نِقْمَتِكَ وَجَمِيعِ سَخَطِكَ.

رواه مسلم (٦٩٤٤) عن ابن عمر رَضَّالْتُهُعَنَّهُ

Invocation for Guidance

O Allāh, Controller of the hearts, direct our hearts to obedience and Your pleasure in all those actions, statements and characteristics that You love and are pleased with.

دعاء التوجيه

اللَّهُمَّ مُصَرِّفَ الْقُلُوبِ، صَرِّفْ قُلُوبَنَا عَلَى طَاعَتِكَ.

رواه مسلم (٦٧٥٠) عن عبد الله بن عمرو رَضَالِتَهُعَنهُ

During the Night Prayer & Its Standing

O Allāh, Lord of Jibrā'īl, Mīkā'īl and Isrāfīl, Originator of the heavens and the earth, Knower of the unseen and the seen, You judge between Your slaves concerning that wherein they differ. Guide me, by Your permission, to the truth in those affairs which they differ, for You guide whomsoever You will to the straight path.

الدعاء في صلاة الليل وقيامها

اللَّهُمَّ رَبَّ جِبْرَائِيلَ وَمِيكَائِيلَ وَإِسْرَافِيلَ، فَاطِرَ السَّمَوَاتِ وَاللَّوْضِ، عَالِمَ الْغَيْبِ وَالشَّهَادَةِ، أَنْتَ تَحْكُمُ بَيْنَ عِبَادِكَ فِيهِ مِنَ الْحَقِّ فِيهِ مِنَ الْحَقِّ فِيهِ مِنَ الْحَقِّ بِإِذْنِكَ، إِنَّكَ تَهْدِي مَنْ تَشَاءُ إِلَى صِرَاطٍ مُسْتَقِيمٍ.

رواه مسلم (١٨١١) عن عائشة رَضَّاللَهُعَنْهَا

Prostrating in the Night Prayer

O Allāh, I seek refuge in Your pleasure from Your anger, and Your forgiveness from Your punishment, and I seek refuge with You from You. I am not able to enumerate the praise that you deserve. You are as You have praised Yourself.

دعاء عند السجود في صلاة الليل

اللَّهُمَّ أَعُودُ بِرِضَاكَ مِنْ سَخَطِكَ، وَبِمُعَافَاتِكَ مِنْ عُقُوبَتِكَ، وَأَعُودُ بِكَ مِنْكَ، لاَ أُحْصِي ثَنَاءً عَلَيْكَ أَنْتَ كَمَا أَثْنَيْتَ عَلَى نَفْسِكَ.

رواه مسلم (١٠٩٠) عن عائشة رَضَأَلَتُكَعَنْهَا

Seeking Protection with Allah from a Number of Affairs

O Allāh, I seek refuge with You from difficult calamities, from a debasing destruction, from an evil outcome and from adversaries rejoicing in my sorrow.

يَحتمِي باللهِ تعالى من أُمور

للَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنْ جَهْدِ الْبَلاَءِ، وَدَرَكِ الشَّقَاءِ وَسُوءِ الْقَضَاءِ، وَشَمَاتَةِ الأَعْدَاءِ.

رواه البخاري (٦٣٤٧) ومسلم (٦٨٧٧) عن أبي هريرة رَسَّالِلَّهُ عَنْهُ ولفظه ((كان رسول الله صَلَّاللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ يتعوذ من...))

When Walking to the Masjid

O Allāh, place light in my heart and in my sight place light, in my hearing place light and above me place light, below me place light, on my right place light, on my left place light, in front of me place light and behind me place light, in my soul place light, grant me abundant light.

On the authority of Ibn 'Abbās عَنْوَلْنَاعُينَ Bukhārī (6316), Muslim (1797)

الدعاء الذهاب الى المسجد

اللَّهُمَّ اجْعَلْ فِي قَلْبِي نُورًا، وَفِي بَصَرِي نُورًا، وَفِي سَمْعِي نُورًا، وَفِي سَمْعِي نُورًا، وَعَنْ يَسَارِي نُورًا، وَفَوْقِي نُورًا، وَتَحْتِي نُورًا، وَخَلْفِي نُورًا، وَاجْعَلْ لِي نُورًا، وَتَحْتِي نُورًا، وَاجْعَلْ لِي نُورًا،

رواه البخاري (٦٣١٢) ومسلم (١٧٩٧) عن ابي عباس رَجَوَأَلِتَهُ عَنْهُ

A Comprehensive Invocation

O Allāh, I ask You for all that is good in this World and in the Hereafter, that which I know and that which I do not know; and I seek refuge with You from all evil in this World and in the Hereafter, that which I know and that which I do not know. O Allāh, I ask You for the good that Your slave and Prophet has asked You for, and I seek refuge with You from the evil of that which Your slave and Prophet sought refuge from. O Allah, I ask You for Paradise and for that which will bring one closer to it, from speech and action, and I seek refuge with You from the Hellfire and from that which brings one closer to it, from speech and action. I ask You to make every decree that You decree concerning me good.

Graded Ṣaḥīḥ on the authority of ʿĀʾishah تَوَيِّلُهُمُ | See (Silsilah aṣ-Ṣaḥīḥah) al-Albānī (1542) | Ibn Mājah (3846)

جوامع من الدعاء

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ مِنَ الْخَيْرِ كُلِّهِ عَاجِلِهِ وَآجِلِهِ مَا عَلِمْتُ مِنْهُ وَمَا لَمْ أَعْلَمْ، وَأَعُودُ بِكَ مِنَ الشَّرِّ كُلِّهِ عَاجِلِهِ وَآجِلِهِ مَا عَلِمْتُ مِنْهُ وَمَا لَمْ أَعْلَمْ اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ مِنْ خَيْرِ مَا سَأَلُكَ عَبْدُكَ وَنَبِيُّكَ، وَأَعُودُ بِكَ مِنْ شَرِّ مَا عَاذَ بِهِ عَبْدُكَ وَنَبِيُّكَ، اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ الْجَنَّةَ وَمَا قَرَّبَ إِلِيْهَا مِنْ قَوْلٍ أَوْ عَمَلٍ، وَأَعُودُ بِكَ مِنَ النَّارِ وَمَا قَرَّبَ إِلَيْهَا مِنْ قَوْلٍ أَوْ عَمَلٍ، وَأَسْأَلُكَ أَنْ تَجْعَلَ كُلَّ قَضَاءٍ قَضَيْتَهُ لِي خَيْرًا.

رواه ابن ماجه (٣٨٤٦) بإسناد صحيح عن عائشة، انظر (السلسلة الصحيحة) الإلباني (١٥٤٢)

Seeking Satisfaction with the Decree of Allāh

O Allāh, by Your knowledge of the unseen and Your power over the creation, give me life as long as You know that living is of benefit to me and cause me to die when You know that death is better for me. O Allāh. I ask that You cause me to have reverence and awe of You in secret and in public. I ask that You cause me to speak the truth at times when I am pleased or angry. I ask You to make me moderate in times of wealth and poverty. And I ask You for everlasting delight and joy that will never cease. I ask You for the coolness of my eye that will never cease. I ask You to make me pleased with that which You have decreed. I ask You for an easy life after death. I ask You for the sweetness of looking upon Your Face and a longing to meet You in a manner that does not entail a calamity that will bring about harm or a trial that will cause deviation. O Allah. beautify us with the adornment of faith and make us among those who guide and are rightly guided.

الدعاء لرضا الله

اللَّهُمَّ بِعِلْمِكَ الْغَيْبَ وَقُدْرَتِكَ عَلَى الْخَلْقِ أَحْيِنِي مَا عَلِمْتَ الْوَفَاةَ خَيْرًا لِي، اللَّهُمَّ الْحَيَاةَ خَيْرًا لِي، اللَّهُمَّ الْحَيَاةَ خَيْرًا لِي، اللَّهُمَّ وَأَسْأَلُكَ خَشْيَتَكَ فِي الْغَيْبِ وَالشَّهَادَةِ، وَأَسْأَلُكَ كَلِمَةَ الْحَقِّ فِي الْفَقْرِ الْحَقِّ فِي اللَّهُمَّ اللَّعْشِ وَالشَّهَادَةِ، وَأَسْأَلُكَ الْقَصْدَ فِي الْفَقْرِ وَالْعِنَى، وَأَسْأَلُكَ الْقَصْدَ فِي الْفَقْرِ وَالْعِنَى، وَأَسْأَلُكَ الْقَصْدَ فِي الْفَقْرِ وَالْعِنَى، وَأَسْأَلُكَ قُرَّةَ عَيْنٍ لَا وَالْعِنَى، وَأَسْأَلُكَ الرَّضَاءَ بَعْدَ الْقَصَاءِ، وَأَسْأَلُكَ بُرْدَ الْعَيْشِ تَنْقَطِعُ، وَأَسْأَلُكَ الرَّضَاءَ بَعْدَ الْقَصَاءِ، وَأَسْأَلُكَ بَرْدَ الْعَيْشِ لَكَ بَعْدَ الْمَوْتِ، وَأَسْأَلُكَ الرَّضَاءَ بَعْدَ الْقَضَاءِ، وَأَسْأَلُكَ بَرْدَ الْعَيْشِ لِعَدْدَ الْمَوْتِ، وَأَسْأَلُكَ الرَّضَاءَ بَعْدَ الْقَضَاءِ، وَأَسْأَلُكَ بَرْدَ الْعَيْشِ لِينَا لَكُهُمْ وَالسَّوْقَ إِلَى وَجْهِكَ وَالسَّوْقَ إِلَى لَكَ لِينَا لِينَةً مُضِرَّةً وَلَا فَتِنْةٍ مُضِلَّةٍ، اللَّهُمَّ زَيِّنَا بِرِينَةِ الْمُاكِنَ فَي عَيْرُ صَرَّاءَ مُضِرَّةً وَلَا فَتِنْةٍ مُضِلَّةٍ، اللَّهُمَّ زَيِّنَا بِرِينَةِ الْمُعْرَانِ ، وَاجْعَلْنَا هُدَاةً مُهْتَدِينَ

رواه النساأي (١٣٠٥) بإسناد حسن عن عمار بن ياسر رَضَاللُّهُعَنَّهُ

When You Reach the Morning or Evening

O Allāh, I ask You for well-being in this world and in the Hereafter. O Allāh, I ask You for forgiveness and well-being in my religion and my worldly affairs, in my family and my property. O Allāh, conceal my faults and keep me safe from the things which I fear. O Allāh, guard me in front of me and behind me, on my right and on my left, and from above me; and I seek refuge in Your Greatness from receiving unexpected harm from below me.

Graded Ṣaḥīḥ on the authority of Ibn 'Amr Éisiús' | Abī Dāwud (5074) and others

الدعاء إذا تصل إلى صباح أو مساء

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ الْعَافِيَةَ فِي الدُّنْيَا وَالآخِرَةِ, اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ الْعَفْوَ وَالْعَافِيَةَ فِي دِينِي وَدُنْيَاىَ وَأَهْلِي وَمَالِي اللَّهُمَّ اسْتُرْ عَوْرَتِي وَآمِنْ رَوْعَاتِي، اللَّهُمَّ احْفَظْنِي مِنْ بَيْنِ يَدَىَّ وَمِنْ خَلْفِي وَعَنْ يَمِينِي وَعَنْ شِمَالِي وَمِنْ فَوْقِي وَأَعُوذُ بِعَظَمَتِكَ أَنْ أَغْتَالَ مِنْ تَحْتِي.

أبي داود (٥٠٧٤) وغيره بإسناد صحيح عن ابن عمر رَضَالِلَهُعَنْهُا

When You Reach the Morning or Evening

O Allāh Knower of the unseen and the seen, Originator of the heavens and the earth, Lord of everything and its Possessor, I bear witness that there is none worthy of worship except You. I seek refuge with You from the evil of my soul and from the evil of Shayṭān and his Shirk.

الدعاء إذا تصل إلى صباح أو مساء

اللَّهُمَّ عَالِمَ الْغَيْبِ وَالشَّهَادَةِ فَاطِرَ السَّمَوَاتِ وَالأَرْضِ، رَبَّ كُلِّ شَيْءٍ وَمَلِيكَهُ، أَشْهَدُ أَنْ لاَ إِلَهَ إِلاَّ أَنْتَ، أَعُودُ بِكَ مِنْ شَرِّ نَفْسِى وَمِنْ شَرِّ الشَّيْطَانِ وَشِرْكِهِ.

الترمذي (٣٣٩٢) وغيره بإسناد صحيح عن أبي هريرة رَحَالَتَهُعَنهُ

Seeking Steadfastness in the Religion

O Allāh, I ask You for firmness in all affairs; I ask You for firm determination upon guidance; I ask You to make me thankful for Your favours and that You grant me success in being one who worships You sincerely in accordance to the Sunnah of the Messenger of Allāh. I ask You for a truthful tongue and a sound heart; I seek refuge with You from all the evil that You know, and I ask You for the good of that which You know. I seek Your forgiveness for all of that which You know. Verily, You are the Knower of all that is hidden.

On the authority of Shaddād bin Aws | Graded Ḥasan by al-Albānī in [Silsilah aṣ-Ṣaḥīḥah (3228)] | Ṭabarānī (7135)

دعاء الثبات في الدين

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ النَّبَاتَ فِي الأَمْرِ، وَعَزِيمَةَ الرُّشْدِ، وَأَسْأَلُكَ شُكُرَ نِعْمَتِكَ وَحُسْنَ عِبَادَتِكَ، وَأَسْأَلُكَ لِسَانًا صَادِقًا وَقَالْبًا سَلِيمًا، وَأَعْدُلُهُ، وَأَسْأَلُكَ مِنْ خَيْرِ مَا تَعْلَمُ، وَأَسْتَغْفِرُكَ مِمَّا تَعْلَمُ، إنَّكَ أَنْتَ عَلاَّمُ الْعُمُوبِ.

رواه الطبراني (الكبير)(٨١٣٥) عن شداد بن أوس بإسناد حسن وانظر (السلسلة الصحيحة) الألباني (٣٢٢٨)

Invocation for Sufficiency

O Allāh, suffice me with that which You have made lawful over and above that which You have prohibited, and make me self-sufficient with that which You bestow upon me from Your virtue from all others besides You.

دعاء الاكتفاء

اللَّهُمَّ اكْفِنِي بِحَلاَلِكَ عَنْ حَرَامِكَ وَأَغْنِنِي بِفَضْلِكَ عَمَّ مَرَامِكَ وَأَغْنِنِي بِفَضْلِكَ عَمَّ مِوَاكَ.

رواه الرتمذي (٣٥٦٣) بإسناد حسن عن على وانظر (السلسلة الصحيحة) لأللباين (٢٦٦)

Invocation for Health

O Allāh, grant me bodily well-being; O Allāh, grant me well-being in my hearing; O Allāh, grant me well-being in my sight; there is no Deity worthy of worship except You. O Allāh, I seek refuge with You from disbelief and poverty. O Allāh, I seek refuge with You from the punishment in the grave; there is no deity worthy of worship except You.



دعاء الصحة

اللَّهُمَّ عَافِنِي فِي بَدَنِي اللَّهُمَّ عَافِنِي فِي سَمْعِي، اللَّهُمَّ عَافِنِي فِي سَمْعِي، اللَّهُمَّ عَافِنِي فِي سَمْعِي، اللَّهُمَّ إِنِّي عَافِنِي فِي بَصَرِي لاَ إِلَهَ إِلاَّ أَنْتَ، اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنْ عَذَابِ الْقَبْرِ لاَ إِلَهَ الْكُفْرِ وَالْفَقْرِ، اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنْ عَذَابِ الْقَبْرِ لاَ إِلَهَ إِلاَّ أَنْتَ،



رواه ابو داود (٥٠٩٠) بإسناد حسن عن أبي بكرة رَضَالِتَهُ عَنْهُ

Invocation for Aid from Allah

O My Lord, help me and do not help anyone against me. Support me and do not support anyone against me. Remove harm from me and all plots against me and do not allow anyone to plot against me. Guide me and make it easy for me to follow the correct guidance. Aid me over those who transgress against me. My Lord, make me ever-grateful to You, one who remembers You often, ever-fearful of You, ever-obedient to You, ever-humble to You, often supplicating and returning to You. My Lord, accept my repentence, wash my sin, answer my supplications, make me firm in establishing the proof, guide my tongue to always speak the truth, guide my heart and remove any resentment, jealousy or treachery that resides in my chest.

Graded Ṣaḥīḥ on the authority of Ibn 'Abbas مُنْوَعِيْنَةُ | Tirmidhī (3551)

دعاء عون من الله

رَبِّ أَعِنِيِّ وَلَا تُعنِ عَلَيَّ، وَانْصُرْنِي وَلَا تَنصُّرْ عَلَيَّ وَامْكُوْ لِي وَلَا تَنصُّرْ عَلَيَّ وَامْكُوْ لِي وَلَا تَنصُّرْ عَلَيَّ، وَاهْدِنِي وَيَسِّرِ الْهُدَى لِي، وَانْصُرْنِي عَلَى مَنْ بَغَى عَلَيَّ، رَبِّ اجْعَلْنِي لَكَ شَكَّارًا، لَكَ ذَكَّارًا، لَكَ رَهَّابًا، لَكَ مِطْوَاعًا، لَكَ مُخْبِتًا إِلَيْكَ أَوَّاهًا مُنِيبًا، رَبِّ تَقَبَّلْ رَهَّابًا، لَكَ مُخْبِتًا إِلَيْكَ أَوَّاهًا مُنِيبًا، رَبِّ تَقَبَّلْ تَوْبَتِي وَاللَّهُ مُؤْتِي وَثَبِّتْ حُجَّتِي وَسَدِّدْ لِسَانِي وَاهْدِ قَلْبِي وَاسْلُلْ سَخِيمَةً صَدْرِي

رواه الترمذي (٣٥٥١) وغيره بإسناد صحيح ابن عباس رَضَوَاللَّهُ عَنْهُ

Seeking Steadfastness in a Matter

O Allāh, for You is all praise. O Allāh there is none that can restrict that which You expand, nor expand that which You restrict. None can guide whomsoever You allow to be misguided, neither misguide the one whom You guide. There is none that can give to whom You withhold from, neither can one withhold from the one whom You give. There is none that can bring close the one whom You allow to be distant, neither can one make distant the one whom You bring close. O Allah, extend Your Blessings, Mercy, Bounty and Provision upon us. O Allah, I ask You for ever-lasting bliss that does not change or cease to exist. O Allah, I ask You for bliss on the day of poverty and safety on the day of fear. O Allah, I seek refuge with You from the evil of that which You have bestowed upon us, and that which You have prevented us from.*

دعاء الثبات في أمر

اللَّهُمَّ لَكَ الْحَمْدُ كُلُّهُ، اللَّهُمَّ لَا قَابِضَ لِمَا بَسَطْتَ، وَلَا بَاسِطَ لِمَا قَبَضْتَ، وَلَا هَادِيَ لِمَا أَضْلَلْت، وَلَا مُضِلَّ لِمَنْ هَدَيْتَ، وَلَا مُعْطِيَ لِمَا مَنَعْتَ، وَلَا مَانعَ لمِا أَعْطَيْتَ، وَلَا مُقَرِّبَ لَمِا بَاعَدْتَ، وَلَا مُبَاعِدَ لَمِا قَرَّبْتَ، اللَّهُمَّ ابْسُطْ عَلَيْنَا مِنْ بَرَكَاتِكَ وَرَحْمَتِكَ وَفَضْلِكَ وَرِزْقِكَ، اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ النَّعِيمَ الْمُقِيمَ الَّذِي لَا يَحُولُ وَلَا يَزُولُ، اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ النَّعِيمَ يَوْمَ الْعَيْلَةِ، وَالْأَمْنَ يَوْمَ الْخَوْفِ، اللَّهُمَّ إِنِّي عَائِذٌ بِكَ مِنْ شَرِّ مَا أَعْطَيْتَنَا وَشَرِّ مَا مَنَعْتَ، اللَّهُمَّ حَبِّبْ إِلَيْنَا الْإِيمَانَ وَزَيِّنَهُ فِي قُلُوبِنَا، وَكَرِّهْ إلَيْنَا الْكُفْرَ وَالْفُسُوقَ

رواه الإمام أحمد (١٥٣٩٢) عن رفاعة الزرقي بإسناد صحيح

*O Allāh, cause us to love Īmān and beautify it in our hearts, and cause us to hate disbelief, immorality and wrongdoing and make us from the rightly guided. O Allāh, cause us to die as Muslims and to live as Muslims, and join us with the righteous, other than those whom have been disgraced and placed under severe trials. O Allāh, wage war against the disbelievers, who deny Your messengers and prevent others from Your path. Place upon them Your punishment and Your torment. O Allāh wage war against the disbelievers who were given the Book. You are truly deserving to be worshipped.

وَالْعِصْيَانَ، وَاجْعَلْنَا مِنَ الرَّاشِدِينَ، اللَّهُمَّ تَوَقَّنَا مُسْلِمِينَ، وَأَلْحِقْنَا مُسْلِمِينَ، وَأَلْحِقْنَا بِالصَّالِحِينَ عَيْرَ خَزَايَا وَلَا مَقْتُونِينَ، اللَّهُمَّ قَاتِلْ الْكَفَرَةَ الَّذِينَ يُكَذِّبُونَ رُسُلَكَ، مَقْتُونِينَ، اللَّهُمَّ قَاتِلْ الْكَفَرَةَ الَّذِينَ يُكَذِّبُونَ رُسُلَكَ، وَيَصُدُّونَ عَنْ سَبِيلِكَ، وَاجْعَلْ عَلَيْهِمْ رِجْزَكَ وَعَذَابَكَ، اللَّهُمَّ قَاتِلْ الْكَفَرَةَ الَّذِينَ أُوتُوا الْكِتَابَ إِلَهَ الْحَقِّ

Sending Salutations Upon the Prophet صَلَّالِتُلُهُ عَلَيْهِ وَسَلَمٌ

O Allāh, send Your Mercy on Muḥammad and upon the family of Muḥammad, just as You sent Your Mercy on Ibrāhīm and upon the family of Ibrāhīm, and send Your blessings upon Muḥammad and upon the family of Muḥammad, just as You sent your blessings on Ibrāhīm and upon the family of Ibāhīm. Verily, You are the Most Praiseworthy, the Most Glorious.

التحية على النبي

اللَّهُمَّ صَلِّ عَلَى مُحَمَّدٍ وَعَلَى آلِ مُحَمَّدٍ كَمَا صَلَّيْتَ عَلَى إِبْرَاهِيمَ إِنَّكَ حَمِيدٌ مَجِيدٌ اللَّهُمَّ بَارِكْ عَلَى مُحَمَّدٍ كَمَا بَارَكْتَ عَلَى بَارِكْ عَلَى مُحَمَّدٍ كَمَا بَارَكْتَ عَلَى إِبْرَاهِيمَ إِنَّكَ حَمِيدٌ مَجِيدٌ.

رواه االبخاري (٣٣٧٠) و مسلم (٩٠٨) عن كعب بن عجرة رَيَخَالِلَّهُ عَنْهُ